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С Ъ В Е Т    З А    Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 25 
 

от извънредно заседание, състояло се на 15.07.2025 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: д-р Симона Велева – председател на СЕМ, д-р Габриела Наплатанова, 

Галина Георгиева, Къдринка Къдринова, Пролет Велкова 

 

 

Начало на заседанието: 13:46 часа, водено от Симона Велева 

 

Съставил протокола – Николина Джидрова 

 

 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

1. Предприемане на действия, свързани с избор на генерален директор на Българската 

национална телевизия. 

Вносител: д-р Симона Велева, председател на СЕМ 

 

 

 

Симона Велева откри третото поред за днес заседание на Съвета за електронни медии с 

една и съща точка от дневния ред, а именно: предприемане на действия, свързани с избор 

на генерален директор на Българската национална телевизия.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Приема дневния ред. (Приложение 1) 

 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Предприемане на действия, свързани с избор на генерален 

директор на Българската национална телевизия. 

 

Симона Велева отбеляза, че във връзка с Процедурата за избор на генерален директор 

на Българската национална телевизия, респективно на Българското национална радио, 

или така наречените обществени доставчици на радиоуслуги и на аудио-визуални 

медийни услуги, Съветът на трето поредно заседание следва по реда на правилата в 
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Решение № РД-05-159 от 18 октомври 2016 година, както и на Решение № РД-05-39 от 

05 май 2022 година, да подложи на гласуване отново кандидатите, които участват в 

процедурата за избор на генерален директор на БНТ, обявена с решение от м. май 2022 

година. Госпожа Велева ще даде на колегите си възможност да изложи своите мотиви, 

след което ще подложи на гласуване всеки един от кандидатите по реда на постъпване 

на документите му. Гласуването може да е само със „за“ или „против“ в изпълнение на 

решение на АССО, във връзка с решение на ВАС по този случай.  

Габриела Наплатанова заяви, че поддържа мотивите си от предишните две заседания.  

Галина Георгиева също поддържа така изложените мотиви на предходните две 

заседания.  

Къдринка Къдринова поддържа своите мотиви, които вече е изложила на предходните 

две заседания.   

Пролет Велкова поддържа мотивите си, изложени в предходните две заседания.  

Симона Велева също поддържа своите мотиви от предходните две заседания. 

Доколкото няма промяна в правната и фактическата обстановка и отново са потвърдени 

мотивите на съветниците, госпожа Велева подложи на гласуване кандидатурата на 

господин Сашо Диков.  

„За“ – 0 (нула) гласа. 

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на госпожа Ирина Величкова. 

„За“ – 0 (нула) гласа. 

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на господин Сашо Йовков. 

„За“ – 0 (нула) гласа. 

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на госпожа Василена Матакиева. 

„За“ – 0 (нула) гласа.  

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на господин Емил Кошлуков. 

„За“ – 1 (един) глас (Галина Георгиева). 

„Против“ – 4 (четири) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Къдринка 

Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на господин Венелин Петков. 

„За“ – 2 (два) гласа (Симона Велева, Пролет Велкова). 

„Против“ – 3 (три) гласа (Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, Къдринка 

Къдринова). 

 

Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на господн Красимир Ангелов. 

„За“ – 0 (нула) гласа. 

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 
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Симона Велева подложи на гласуване кандидатурата на госпожа Светлана Божилова 

„За“ – 0 (нула) гласа.  

„Против“ – 5 (пет) гласа (Симона Велева, Габриела Наплатанова, Галина Георгиева, 

Къдринка Къдринова, Пролет Велкова). 

 

Симона Велева обяви, че съгласно чл. 37, ал. 1 от Закона за радиото и телевизията, 

Съветът за електронни медии взима решения с обикновено мнозинство от всички 

членове, като само за определени решения законът предвижда да се вземат с мнозинство 

2/3 от всички членове, а именно чл. 37, ал. 2 от Закона за радиото и телевизията. В 

приетата с Решение № РД-05-159 от 18 октомври 2016 г. Процедура за избор на генерален 

директор на националния обществен доставчик на радиоуслуги, съответно на генералния 

директор на националния обществен доставчик на аудио-визуални медийни услуги, в чл. 

11, ал. 3, е предвидено, че ако на три поредни заседания не бъде избран генерален 

директор, процедурата се прекратява. Същата хипотеза е предвидена и в Решение на 

СЕМ с № РД 05-39 от 5 май 2022 г. за обявяване на процедурата за избор на генерален 

директор на Българската национална телевизия, съгласно което, ако и на трите поредни 

заседания не бъде избран генерален директор на БНТ, процедурата се прекратява. 

Предвид липсата на кандидат получил най-малко 3 гласа, за да бъде избран за генерален 

директор, съгласно чл. 37, ал. 1 от ЗРТ, във връзка с чл. 11, ал. 3 от Процедурата за избор 

на генерален директор на национален обществен доставчик на радиослуги, съответно на 

аудио-визуални медийни услуги, т. 5, изречение последно от Решение № РД-05-

39/05.05.2022 г., госпожа Велева предложи Съвет за електронни медии да вземе решение 

със следния проект: прекратява процедурата за избор на генерален директор на 

Българската национална телевизия, обявена с решение на СЕМ № РД 05-39/ 05.05.2022 

г., поради липса на избран генерален директор на три поредни заседания на Съвета за 

електронни медии. Госпожа Велева подложи предложението на гласуване. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Прекратява процедурата за избор на генерален директор 

на БНТ, обявена с решение на СЕМ № РД-05-39/ 05.05.2022 г., поради липса на избран 

генерален директор на три поредни заседания на СЕМ 

 

Симона Велева предложи да бъде гласувано разпореждане за предварително 

изпълнение на току-що приетото решение, като мотивите ѝ са свързани с чл. 60, ал.1 от 

Административнопроцесуалния кодекс, който постановява, че органът, издал 

административен акт може да разпореди предварително изпълнение на решението с цел 

да се защитят особено важни държавни и обществени интереси или поради опасност, че 

може да бъде сериозно затруднено изпълнението на решението. Предвид статутa на БНТ 

на обществен доставчик на аудио-визуални медийни услуги и неговата особена роля и 

статут, предвидени в Конституцията на Република България, както и с цел обезпечаване 

на възложената в закона обществена мисия, която влияе на всички сфери на обществения 

и медиен живот, и начин на отразяване, и предвид факта, че БНТ е специален орган и 

разпоредбите на ЗРТ предвиждат, че той се управлява от генерален директор въз основа 

на концепция, която е срочна и мандатна, и въз основа на която се води програмната и 

управленската политика на медията, предвид изтеклите мандати на генералния директор 

и на управителния съвет, намаления състав на управителния съвет, както и предвид 

доклада относно върховенството на правото, в който Република България системно е 

критикувана във връзка с обезпечаване мандатното и навременно управление на БНТ и 

произтичащите за Република България задължения, госпожа Велева предлага 

съветниците да разпоредят предварително изпълнение на така гласуваното решение 
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поради наличие на държавни и обществени интереси и поради опасност, че то може да 

бъде сериозно затруднено по отношение на неговото изпълнение.  

Галина Георгиева е имала своите очаквания госпожа председателят на Съвета да 

започне с изненадите, тя обаче е завършила с тях. Госпожа Георгиева отбеляза, че тази 

част от комуникацията, която госпожа Велева е направила в последните няколко 

секунди, не е била комуникирана с госпожа Георгиева. Тя посочи, че предварително 

изпълнение на всяко едно от решенията на Съвета е съществувало и до момента. За 

госпожа Георгиева остава неясна причината, поради която госпожа Велева го прави в 

този си формат. В случай, че госпожа Велева изложи своите мотиви, така че да убеди 

госпожа Георгиева да подкрепи това предложение, то тя ще го направи.  

Симона Велева няма какво да добави по така изложените мотиви. Госпожа Велева 

счита, че те са общи, валидни и смята, че достатъчно ясно са били артикулирани, особено 

предвид изхода на процедурата. Госпожа Велева не е имало как и не си е позволила да 

предположи изхода от процедурата. Тя обърна внимание, че гласуванията са се случили 

сега, на открито заседание, пред всеки, който е заинтересован от тях. Госпожа Велева 

продължава да поддържа мотивите, че е необходимо предварително разпореждане за 

изпълнение на решението на Съвета за електронни медии и продължава да счита, че са 

налице значителни държавни и обществени интереси, които следва да за се защитят, като 

се обезпечи това решение. В случай, че госпожа Георгиева има нужда от допълнителни 

мотиви или допълнителни информации, тя би могла да прочете чл. 60, ал. 1 от 

Административнопроцесуалния кодекс.  

Галина Георгиева обърна внимание, че госпожа Велева е изчела своите мотиви, в този 

смисъл тя се е подготвила за това. Госпожа Георгиева не вижда нищо притеснително и 

смущаващо в това госпожа Велева да изложи на широко своите мотиви, за да бъде 

убедена госпожа Георгиева и да даде своята подкрепа. За нея не представлява никаква 

трудност да изслуша госпожа Велева. Госпожа Георгиева отбеляза, че членовете досега 

не в един и в два разговора са водили дебат следва ли да се вдига нова процедура, как да 

се завърши текущата, и в този смисъл тя не вижда какво е притеснителното. 

Симона Велева също не вижда какво е притеснително за госпожа Георгиева, защото 

очевидно тя е тази, която е притеснена от нещо. Госпожа Велева няма какво повече да 

добави и ще подложи на гласуване разпореждането за предварително изпълнение и 

неговото допускане.  

 
Решение:  

СЕМ разпорежда с 5 (пет) гласа „за“ (единият от гласовете „за“ е с особено мнение 

– Галина Георгиева): Допуска предварително изпълнение на решението за 

прекратяване на процедурата за избор на генерален директор на БНТ, обявена с решение 

на СЕМ № РД-05-39 /05.05.2022 г. 

 

Симона Велева обобщи, че в тази връзка Съвет за електронни медии е взел решение за 

прекратяване процедурата за избор на генерален директор на БНТ, обявена с решението 

на СЕМ от 5 май 2022 година поради липса на избран генерален директор на три поредни 

заседания на Съвета за електронни медии и е допуснал разпореждане за предварително 

изпълнение на решението. Госпожа Велева попита колегите си, предвид изхода от 

процедурата, имат ли някакви други предложения в рамките на тази точка.  

Къдринка Къдринова прави предложение, ако е възможно, в рамките на настоящата 

точка от дневния ред да бъде обявена нова процедура за избор на генерален директор на 

Българската национална телевизия, въз основа на общата процедура, която е в сила от 

2016 година.  

Симона Велева попита госпожа Къдринова предлага ли някакви конкретни срокове?   
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Къдринка Къдринова отбеляза, че с оглед на летния сезон и с оглед на възможностите 

желаещите кандидати да се представят, тя смята, че 12 септември 2025 г., петък, е една 

подходяща дата, за да бъде обявена за краен срок за подаване на документи за 

кандидатите. Нататък може да се предложи 2 октомври, четвъртък, за да се вземе 

решение кои кандидати от подалите документи да бъдат допуснати до процедурата. След 

още една седмица, на следващо заседание на 9 октомври вече да се вземе решение кои 

кандидати следва да бъдат допуснати до изслушване. Пак с оглед на това достатъчно 

време да бъде предоставено на всички желаещи да се кандидатират, госпожа Къдринова 

предложи дати 14 - 15 октомври като дати за изслушване и 16 октомври като дата на 

взимане на решението за избор. 

Галина Георгиева предложи на съветниците на следващото заседание да насрочат точка 

за обявяване на нов конкурс. Госпожа Георгиева няма да сподели с колегите си текущи 

дати, към момента молбата ѝ е да получи принципна подкрепа към това предложение.  

Пролет Велкова преди всичко иска да отбележи, че предложението на колегата 

Къдринка Къдринова не просто е добре дошло, то е необходимо и належащо. Госпожа 

Велкова отбеляза, че след тази продължила три години съдебна сага, която е нанесла 

щети и на имиджа на обществената телевизия, и на СЕМ, и в крайна сметка е била в 

ущърб на обществения интерес, съветниците сега са безусловно длъжни в най-кратък, 

разумен срок да открият нова процедура. В този смисъл, предложените от Къдринка 

Къдринова конкретни дати, за госпожа Велкова са именно този разумен, кратък срок, 

достатъчно дълъг, за да имат възможност кандидатите да се подготвят и достатъчно 

кратък, за да не отдалечават отново процедурата в някаква по-далечна перспектива. 

Госпожа Велкова пак ще отбележи, че достатъчно дълго, в продължение на три години 

тя е била отлагана поради споделените вече обстоятелства. Тя се надява да се явят 

надеждни кандидати и Съветът за електронни медии да разпознае в лицето на един от 

тях бъдещият генерален директор на БНТ. Госпожа Велкова пожела успех.  

Габриела Наплатанова ще подкрепи предложението на госпожа Къдринка Къдринова. 

Госпожа Наплатанова смята, че то е своевременно, належащо и действително за 

съветниците е важно в бърз и адекватен порядък да проведат новата процедура, но все 

пак да има достатъчно време за подготовка и хората, които биха искали да кандидатстват, 

които притежават тази експертиза и енергия, да могат да го направят. Госпожа 

Наплатанова обърна внимание на тригодишното отлагане на това решение, което 

членовете на Съвета са искали да вземат още при провеждането на процедурата през 

2022 година и посочи, че това е отдавна чакан момент за Съвета за електронни медии.  

Симона Велева също ще се включи, ако няма други изказвания. Тя отбеляза, че Решение 

№ РД-05-159 от 18 октомври 2016 година, което предвижда процедурата за избор на 

генерални директори, продължава да е в сила и в този смисъл и тя ще подкрепи така 

направеното от госпожа Къдринова предложение. Госпожа Велева счита, че то наистина 

е своевременно и слага край на една продължила дълго, прекалено дълго по нейно 

мнение и необосновано разтегната във времето процедура, от която Съветът трябва с 

достойнство да излезе именно като обяви една нова процедура, което е напълно 

законосъобразно и може да се случи на днешното заседание.  

Къдринка Къдринова благодари за подкрепата. Госпожа Къдринова припомни, че още 

във встъпителните си думи, при обявяване на мотивите, е аргументирала и защо смята за 

най-разумно и отговорно спрямо обществото такова решение и благодари за изказаната 

от колегите ѝ подкрепа.   

Симона Велева подложи на гласуване решение в смисъла, предложен от госпожа 

Къдринова, а именно: Съвет за електронни медии, въз основа на решението на СЕМ от 

18 октомври 2016 година, което урежда процедурните правила и на основание чл. 32, ал. 

1, т. 2 от Закона за радиото и телевизията да обяви процедура за избор на генерален 
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директор на Българската национална телевизия, като срокът за подаване на документите 

да бъде 12 септември 2025 г. Срокът за обявяване на допуснатите да участват в 

процедурата кандидати да бъде до 2 октомври 2025 г. Срокът за обявяване на 

допуснатите до изслушване кандидати да бъде до 9 октомври. Изслушванията, третият 

етап да бъде 14 и 15 октомври. Изборът на генерален директор да бъде на 16 октомври 

2025 г. Госпожа Велева предложи, ако никой от кандидатите не получи най-малко 3 

гласа, 30 минути по-късно да се насрочи второ заседание. В случай, че и на него не бъде 

избран генерален директор, 30 минути по-късно да бъде насрочено ново заседание. Ако 

и на третото поредно заседание не бъде избран генерален директор на БНТ, процедурата 

да се прекрати, както и решението да бъде оповестено чрез БТА и на страницата на СЕМ.  

Галина Георгиева би искала госпожа Велева ясно да заяви, тъй като цитира част от 

процедурата, че останалата част от така гласуваната процедура остава непроменена, а 

именно, че на Българската национална телевизия ще се подсигури достъп до залата на 

Съвета за електронни медии за отразяване на изслушванията и деня на гласуване.  

Симона Велева няма какво да допълни, напротив, тя вече е реферирала към 

процедурата, която е непроменена. Госпожа Велева отбеляза, че интервалите от време се 

определят в решението за определяне на сроковете.  

Галина Георгиева е съгласна с това, тъй като те са част от процедурата. 

Симона Велева не вижда причина да заявява нещо. Ако госпожа Георгиева иска да 

заяви?   

Галина Георгиева: Да, точно така, тъй като те са част от процедурата.  

Симона Велева обърна внимание, че току-що го е цитирала. Госпожа Велева подложи 

предложението на гласуване. 

 
Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Обявява процедура за избор на генерален директор на 

БНТ, при следния график: 

- 12 септември 2025 г. – краен срок за подаване на документи на кандидатите; 

- до 2 октомври 2025 г. – формално разглеждане на документите и допускане до участие 

на кандидатите в процедурата; 

- до 9 октомври 2025 г. – допускане на кандидатите до изслушване; 

- 14 и 15 октомври 2025 г. – изслушване на кандидатите; 

- 16 октомври 2025 г. – избор на генерален директор. 

В случай, че никой от кандидатите не получи най-малко три гласа в три поредни 

заседания, с интервал от 30 мин. между тях, процедурата се прекратява.  

Решението да бъде оповестено чрез БТА и на сайта на СЕМ.  

 

Симона Велева предложи да придадат и на това решение предварително изпълнение, 

като мотивите ѝ са същите като предходните. Госпожа Велева отбеляза, че те отново са 

свързани с необходимостта от защита на важни държавни и обществени интереси, както 

и възможност за осуетяване на изпълнението на акта, което е свързано с особения статут 

на Българската национална телевизия, необходимостта от обезпечаване на навременно, 

мандатно, пълно и ефективно управление, което да гарантира стабилността, 

независимостта, ненамесата от външни фактори в мандата на генералния директор и 

управителния съвет, както и пълноценното им функциониране в условия на пълен мандат 

и в условия на надлежно избран управителен съвет, защото и към момента продължава 

да бъде непълен управителният съвет, както и произтичащи задължения на Република 

България спрямо правото на Европейския съюз, а именно заключението в доклада за 

върховенство на правото на Европейския съюз. В този смисъл госпожа Велева отново 

предлага да се допусне разпореждане за предварително изпълнение на това решение.  

Галина Георгиева ще гласува „за“, но с особено мнение.   
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Симона Велева попита госпожа Георгиева какво е особеното ѝ мнение.   

Галина Георгиева ще го представи писмено на госпожа Велева. 

Симона Велева смята, че госпожа Георгиева трябва да го каже за протокола.  

Галина Георгиева отбеляза, че тъй като госпожа Велева е поискала единствено от 

всички останали членове, само комуникацията ѝ с госпожа Георгиева да минава в 

писмена форма, то госпожа Велева ще бъде информирана писмено.  

Симона Велева прикани госпожа Георгиева да артикулира особеното си мнение на 

заседанието не за нея, а за широката общественост, за да може да се запише за протокола. 

Галина Георгиева увери госпожа Велева, че ще намери начин това да бъде 

популяризирано за широката общественост.  

 

Решение: 

СЕМ разпорежда с 5 (пет) гласа „за“ (единият от гласовете „за“ е с особено мнение 

– Галина Георгиева): Допуска предварително изпълнение на решението за обявяване 

на процедура за избор на генерален директор на БНТ. 

 

Симона Велева обобщи, че Съвета за електронни медии с пет гласа, в условие на 

особено мнение на единия от тях, допуска разпореждане за предварително изпълнение 

на решението за обявяване на процедура за избор на генерален директор на Българската 

национална телевизия като срокът, който Съветът дава и който финално е определен е 

именно 16 октомври 2025 година, когато следва СЕМ с решение да избере един от 

кандидатите за генерален директор на Българската национална телевизия. Госпожа 

Велева изрази надежда с това да се сложи край на една продължила твърде дълго и 

неприятно сага. Тя допълни, че независимо от всички особености, процесуални срокове 

и пречки пред навременното избиране на генерален директор и управителните съвети, 

Българската национална телевизия продължава да бъде стабилна, да действа 

законосъобразно и да има стабилитет на управлението и дори в условията, в които са, 

които нито са идеални, нито са желани, но са допустими от закона, като СЕМ гарантира 

неговата независимост и неприкосновеност, което съветниците ще продължат да правят 

и занапред. 

 

Симона Велева закри заседанието. 

 

Материали приложени към Протокол № 25 

Приложение 1 (Дневен ред) 

 

 

д-р Симона Велева: ……………….             Къдринка Къдринова: ………….. 

председател на СЕМ 

 

 

 

д-р Габриела Наплатанова: …………  Пролет Велкова: …………………. 

 

 

 

Галина Георгиева: ………………….. 

 

 

 Старши специалист: …………………   

 Николина Джидрова 


